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SIDE 2 AF 17  

 

Dagsorden: 

1. Dagsorden for mødet ca. kl. 13:00 

 

2. Bemærkninger til referat fra ekstraordinært møde den 24. juni 2024 

(bilag) ca. kl. 13.05 

3. Orientering om Audit om studiemiljøer vedr. KU akkreditering ca. 13:10 

Gæst: Maria Novrup AUS/ Laura Wulff Thomassen US 

4. Endelig beslutning vedr. NY vet kursusbeskrivelse Case 

kursusbeskriveler 1-2 (bilag) ca. kl. 13.20 

Gæster: Anders Miki Bojesen, Kursusansvarlige: Peter Sandøe og Lars 

Jørn Jensen er inviteret 

5. Endelig beslutning vedr. NY vet kursusbeskrivelse Infektion, patologi 

og immunologi 1 og 2 (bilag) ca. kl. 13.50 

Gæst: Kursusansvarlige er Anders Miki Bojesen er inviteret 

6. Endelig beslutning vedr. NY vet kursusbeskrivelse Veterinær anatomi 

og fysiologi (bilag) ca. kl. 14.10 

 

7. Endelig beslutning vedr. NY vet kursusbeskrivelsen Cellen (bilag) ca. 

kl. 14.20 

 

8. Drøftelse og godkendelse af tidsplan for efterårets møder og aktiviteter 

vedr. ny veterinære studieordninger (bilag) ca. kl. 14.30 

 

9. Orientering om besked til kursusansvarlige for ny vet bachelor ca. kl. 

14:40 

 

10. Godkendelse af aftale vedr. tilpasning af fag på 3. semester 2009 

veterinær bacheloruddannelse (bilag) ca. kl. 14.45 

 

11. Godkendelse af eksamensplaner for kandidatuddannelsen i Animal 

Science foråret 2025 (bilag) ca. kl. 14.55 

 

12. Godkendelse af eksamensplaner for bacheloruddannelsen i 

Veterinærmedicin foråret 2025 (bilag) ca. kl. 14.57 

 

13. Godkendelse af eksamensplaner for kandidatuddannelsen i 

Veterinærmedicin foråret 2025 (bilag) ca. kl. 15.00. 

 

14. Godkendelse af rammeplaner for kandidatuddannelsen i Animal Science 

foråret 2025 (bilag) ca. kl. 15.05. 

 



 

 

SIDE 3 AF 17 15. Godkendelse af rammeplaner for bacheloruddannelsen i 

Veterinærmedicin foråret 2025 (bilag) ca. kl. 15.06. 

 

16. Godkendelse af rammeplaner for kandidatuddannelsen i 

Veterinærmedicin foråret 2025 (bilag) ca. kl. 15.07. 

 

17. Orientering om dispensationsudvalgets opsamling vedr. studerende  

       deltagelse i øvelser mere end en gang (bilag) ca. kl. 15.10 

 

18. Fortroligt punkt ca. kl. 15:20 

V /Carsten Sestoft  

A. Behandling af dispensationsansøgninger (FORTROLIGT 

Bilag) 

Bemærk at det alene er de sager der ikke kan afgøres i 

dispensationsudvalget der behandles på studienævnsmødet. 

B. Bemærkninger til de beslutninger dispensationsudvalget 

har truffet 

 

19. Meddelelser fra studieledere, uddannelsesråd mv. ca. kl. 15:30 

Studieleder Animal Science: 

Optag september 2024 

Studieleder Veterinærmedicin: 

Møde med tutorer vedr. særlige forhold om 2024 årgangen  

Aarhus Universitet nyt: 

 

20. Godkendelse af flytning af studienævnsmøde fra den 10. til den 12.  

december 2024 ca. kl. 15:40 

Studieleder Charlotte Bjørnvad kan ikke deltage i studienævnsmødet 

den 10. december. 

 

21. Punkter til næste møde ca. kl. 15:45 

-Præsentere de skriftlige interview til kvote 2 (en time) 

Gæster: Lisbeth Ellegaard Randeris og Dennis Vendeltorp  

 (september mødet gæster er inviteret) 

- Indstilling af nye navne til aftagerpaneler (september mødet) 

 

22. Meddelelser ca. kl. 15:50 

A. Svar vedr. høring over bekendtgørelse om studiekrav for 

deltagelse i diagnostik og behandling af dyr og udøvelse af 



 

 

SIDE 4 AF 17 dyrlægegerning for veterinærstuderende ved Københavns 

Universitet og Aarhus Universitet (bilag) 

B. Studienævnets formandskab og studieleder har givet 

dispensation til at man på familiedyrsdifferentieringen 

efteråret 2024 blok 1 og 2 kan benytte kalenderuge 4 til 

undervisning. 

Kalenderuge 1 uge 1 indeholder i 2025 kun torsdag og 

fredag og derfor kan den ikke benyttes til undervisning. 

Normalt afsluttes kurset i kalender uge 3, men der gives nu 

dispensation til at det kan afsluttes i kalender uge 4. 

Der er ikke nogen studerende der skal bruge resultatet af 

kurset til at komme videre på uddannelsen, så derfor har 

den ekstra uge ikke nogen konsekvenser for det videre 

studieforløb. 

C. Høring af NY VET studieordninger er udsendt. Materialet 

er i Absalon grupperum 

 

23. Evt. ca. kl. 15:58 

 

Referat: 

1) Dagsorden for mødet 

 Der var ingen tilføjelser. 

 

2) Bemærkninger til referat fra ekstraordinært møde den 24. juni 

2024 

 Der var ingen bemærkninger. 

 

3) Orientering om Audit om studiemiljøer vedr. KU 

akkreditering 

 Laura Wulff Thomassen (US) var inviteret da Maria Novrup (AUS) 

var blevet syg og derfor ikke kunne deltage. 

 Institutionsakkreditering gennemføres som minimum hvert 6 år. 

Det er en vurdering af universitetets kvalitetssikringssystem og dets 

evne til løbende og systematisk at tilvejebringe og følge op på 

viden om uddannelsernes kvalitet og relevans. Herunder rette op 

hvis der er udfordringer. 

 Det er systematikken i kvalitetssikringsarbejdet der vurderes. 

  

Krav til kvalitetssikringssystemer: 

 Kriterium I: Systematisk og involverende kvalitetssikringsarbejde 

 Kriterium II: Vidensgrundlag 

Kriterium III: Niveau, indhold og tilrettelæggelse 
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Positiv institutionsakkreditering:  

Kvalitetssikringssystemet er velfungerende og er godkendt for en 

ny seksårig periode. 

Konsekvens: KU kan som i dag oprette nye uddannelser efter 

prækvalifikation. 

 

Betinget positiv institutionsakkreditering:  

Kvalitetssikringssystemet har visse mangler og er godkendt for en 

to- eller treårig periode, hvorefter KU skal genansøge om 

institutionsakkreditering.  

Konsekvens: Alle nye uddannelser skal både prækvalificeres og 

uddannelsesakkrediteres før oprettelsen. 

 

Afslag på institutionsakkreditering:  

Kvalitetssikringssystemet er mangelfuldt og usammenhængende. 

Der indgås aftale om hvornår KU kan søge om 

institutionsakkreditering igen. 

Konsekvens: Alle KU’s uddannelser skal uddannelsesakkrediteres i 

Akkrediteringsinstitutionen. KU kan ikke oprette nye uddannelser. 

 

For yderligere oplysninger kan man besøge hjemmesiden: 

https://kunet.ku.dk/om-

ku/temaer/institutionsakkreditering/Sider/default.aspx 

 

 Bacheloruddannelsen i Veterinærmedicin er udvalgt til ”Audit trail 

3”, der er ”Sikring af velfungerende studieordninger”. 

 Akkrediteringspanelet vil her være interesseret i hvordan man 

arbejder med velfungerende studiemiljøer. Der er fokus på frafald 

på førstestudieår og god studiestart. 

  

 Dem der er blevet interviewet til ”Audit trail 3” er: 

- Udvalgte medlemmer af Studiemiljørådet (AT3) 

- Udvalgte medlemmer af SAK-Studerende (AT3) 

- Studerende 

- Studienævnsforpersoner og –næstforpersoner 

- Studieledere/uddannelsesledere/VILU’er/ 

Undervisningsudvalgsforpersoner 

- KU-ledelse 

 

Den 5. september 2024 er der et fælles formøde for alle der skal  

være med i institutionsakkrediteringen på SUND. 

 

https://kunet.ku.dk/om-ku/temaer/institutionsakkreditering/Sider/default.aspx
https://kunet.ku.dk/om-ku/temaer/institutionsakkreditering/Sider/default.aspx
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 Veterinærmedicin er udvalgt tilfældigt. 

 

 Studienævnet takkede for en god gennemgang af rammerne for 

institutionsakkrediteringen. 

 

 

4) Endelig beslutning vedr. NY vet kursusbeskrivelse Case 

kursusbeskriveler 1-2 

Anders Miki Bojesen samt kursusansvarlige på case på 1 og 2 

semester Peter Sandøe og Lars Jørn Jensen var inviteret til at drøfte 

kursusbeskrivelserne. 

  

 Bemærkninger til Veterinær case 1. semester: 

 Fagligt indhold: 

 Peter Sandøe sagde at man ikke kan integrere viden fra senere 

semestre. Men de studerende kan forberedes til fremtidige 

semestre. Han ønskede at gennemarbejde kursusbeskrivelsen så 

Viden, Færdigheder og Kompetencer passer til de fagelementer fra 

kurserne på 1. semesteret der skal inddrages.  

  

 Eksamen:  

 Louise Berntsen understregede, at man ikke må bruge begrebet 

”Afsluttende eksamen”, da det alene er et begreb der må benyttes i 

relation til bachelorprojekt og speciale i de nye prøveformer. 

 Teksten vedr. reeksamen skal flyttes eller slettes alt efter 

tilbagemelding vedr. om man ønsker en anden eksamensform ved 

reeksamen, hvis der er 10 studerende eller derunder tilmeldt. 

 Feedback er ikke en del af eksamen, men benyttes som læring for 

de studerende. 

 

 Peter Sandøe ønskede at eksamen skal være en poster. Hver 

studerende vil blive bedømt individuelt. Øvrige studerende kan 

være til stede til eksamen så de kan høre om det emne der er valgt. 

  

 Miki Bojesen mente at man kunne afvikle eksamen for 180 på en 

dag. Derved kan alle studerende få hørt oplæg fra de 5 typer af 

cases.  

 

 Victor Thomsen og Rikke Houmann Larsen mente at det skulle 

gøres på en god måde, så de studerede der skulle til eksamen følte 
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ville være mere trygt.  

  

 Charlotte Bjørnvad foreslog at de studerende skal øve 

fremlæggelsen for medstuderende. Peter Sandøe syntes det var en 

god ide, da det ville afdramatisere eksamen. 

 

 Rikke Houmann Larsen mente at man skulle være meget præcis 

med hvordan de studerende skal give feed-back til hinanden. Hvis 

der ikke er nogen rammer, kan det være skræmmende og er svært 

for dem der skal give og modtage feed-back. Feed-back er en 

læring og ikke en del af eksamen. 

 Camilla Sichlau Bruun understregede at der i kursusbeskrivelsen 

(under eksamen) står at de studerende skal trænes i at give feed-

back. Det er ikke en del af eksamen og bør flyttes til 

målbeskrivelsen, hvis det er en del af undervisningen. Desuden bør 

sætningen om undervisernes kompetencer i feedback slettes. 

  

 Charlotte Bjørnvad mente at Cellen bør være synlig og tydelig 

repræsenteret i casen, da kurset (Cellen) er det kursus, der er mest 

reduceret i ECTS. Studienævnet og Peter Sandøe var enig. 

 Hun ønskede også at der skulle vurderes om man kunne tage 

læringsmål ind i casen der kunne lette f.eks. Cellen.  

 

 Det blev drøftet om det var intentionen oprindeligt at flytte emner 

fra semester kurser til casen, da det var intentionen at de studerende 

i casen skulle bruge det de havde lært og ikke have nye læringsmål. 

 Anni sagde, at eksamen skal beskrives præcist, så de studerende 

ikke er i tvivl om form og krav.  

 

 Opsummering: 

-  Kursusbeskrivelsen skal rettes til så indhold og læringsmål 

passer til det reelle indhold af casen. 

-  Eksamen er en poster og det skal beskrives hvor lang kan tid 

eksamen vare. Hvis der er krav til tilstedeværelse, skal det 

beskrives. 

- Frist for at rette kursusbeskrivelsen er den 20.09.2024. 

 

 Kursusbeskrivelsen vil blive behandlet på studienævnsmøde den 

25.09.2024. 
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 Bemærkninger til Veterinær case 2. semester: 

 Fagligt indhold: 

 Samme bemærkning som ved case 1.: Man kan ikke integrere vidne 

fra senere semestre. Men de studerende kan forberedes til 

fremtidige semestre. Kursusbeskrivelsen skal gennem arbejdes så 

Viden, Færdigheder og Kompetencer passer til de fagelementer fra 

kurset (eller kurserne) på 2. semesteret der skal inddrages.  

 Lars Jørn Jensen havde ikke haft mulighed for at mødes med de 

kursusansvarlige på 2. semester, da der har være en del ændringer 

vedr. placering på semesteret. Men nu er der styr på det faglige 

fokus i Veterinær anatomi og fysiologi. 

  

 Eksamen:  

 Se bemærkninger fra Case 1.  

 Lars Jørn Jensen ønskede at eksamen skal være poster. 

Studienævnet støttede dette, da de studerende derved ville kunne få 

en velkendt eksamensform, da den også er i case 1. 

 

 Charlotte Bjørnvad foreslog at man kunne integrere praktiske 

elementer i casen - f.eks. leverens funktion. Lars Jørn Jensen mente 

ikke at der skulle nye læringsmål i casen, da det stred mod den 

oprindelige mening med casen der bygger på det de studerende, har 

lært. Han mente man kunne arbejde med artsforskelle.  

  

  Camilla Sichlau Bruun bemærkede at pogressionstesten skal være 

en del af case perioden og derfor fremgå af kursusbeskrivelsen. Det 

bliver obligatorisk at gennemføre progressionstesten hvert semester 

i caseugen. 

 

 Opsummering: 

-  Kursusbeskrivelsen skal rettes til, så indhold og læringsmål 

passer til det reelle indhold af casen. 

-  Eksamen er en poster og det skal beskrives hvor kan tid 

eksamen vare. Hvis der er krav til tilstedeværelse, skal det 

beskrives. 

- Pogressionstesten skal integreres i case perioden. 

- Frist for at rette kursusbeskrivelsen er den 20.09.2024. 

  

   Kursusbeskrivelsen vil blive behandlet på studienævnsmøde den 

25.09.2024. 
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underemner. 

 

 

5) Endelig beslutning vedr. NY vet kursusbeskrivelse Infektion, 

patologi og immunologi 1 og 2  

Kursusansvarlig Anders Miki Bojesen var inviteret til at drøfte 

kursusbeskrivelserne. 

  

 Eksamen: 

 For begge kurser mente studienævnet ikke at man kunne udprøve 

en praktisk færdighed under ved skriftlig stedprøve.  

 Færdigheden: ”Udføre basale diagnostiske undersøgelser på et 

prøvemateriale fra et dyr for at identificere forekomst af 

smitstoffer, og relatere dette til risiko for sygdom hos dyr og 

mennesker ” 

 Kursusansvarlig var enig. 

 

 Studienævnet og kursusansvarlig drøftede andre formuleringer i 

kursusbeskrivelserne. 

 

 På studienævnsmødet den 24.06.2024 mente studienævnet at 

mange af læringsmål er ens i de to kurser og det var svært at se en 

progression i forhold til immunologi og patofysiologi mellem de to 

kurser. Kursusansvarlige mener ikke at det kan ses så enkelt. F.eks. 

er der immunologiske og patofysiologiske aspekter som er mere 

eller mindre specifikke for hhv. bakterielle, viral og parasitære 

infektioner, hvorfor det indgår på begge kurser.  

 

 Opsamling: 

- Læringsmål skal rettes til. 

- Laboratoriesikkerhedskurset skal tages i Infektion, patologi og  

immunologi 1, da det ikke længere indgår i Cellen (PCR-  

øvelser udgår). Det står under ”Undervisningsform”. Det skal 

stå under eksamen. 

  -Frist for at rette kurserne er den 20.09.2024. 

 

 Kursusbeskrivelserne vil blive behandlet på studienævnsmøde den 

25.09.2024. 
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6)  Endelig beslutning vedr. NY vet kursusbeskrivelse Veterinær 

anatomi og fysiologi 

 Formandskaber indstiller at man finder en løsning så der kan blive 

to separate karakterbedømte eksaminer i Anatomi 7,5 ECTS 

(praktisk/skriftlig) og 7,5 ECTS Fysiologi (skriftlig stedprøve). Det 

er også det den kursusansvarlige ønsker. Det betyder at det er klart 

for de studerende hvilken eksamen de har bestået og hvilken en de 

evt. ikke har bestået. I den nuværende kursusbeskrivelse får de to 

eksaminer en samlet karakter og derfor er det underviserne der skal 

vurdere om det er en eller begge eksaminer de studerende skal op i.  

Løsningen til beskrivelse af de to karakterbedømte eksamener skal 

udarbejdes i samarbejde med kursusansvarlige og administration. 

Det er vigtigt at finde en faglig løsning der er indenfor de rammer 

der er for ny de nye eksamensformer.  

Der vil i fremtiden være mere end en kursusbeskrivelse. ECTS-

vægtning vedr. karakterbedømmelse og censur må ikke ændres i 

relation til det der allerede er besluttet. 

  

 Fristen for at rette kursusbeskrivelsen/kursusbeskrivelserne er 

20.09.2024. 

 

 Kursusbeskrivelsen vil blive behandlet på studienævnsmøde den 

25.09.2024. 

 

Charlotte Bjørnvad vil prøve at mødes med kursusansvarlig for at  

tale om indhold.  

Der vil blive indkaldt til et møde med administrationen og  

undervisere for at se på hvilke muligheder der er rent teknisk. 

 

 

7)  Endelig beslutning vedr. NY vet kursusbeskrivelsen Cellen 

Kursusbeskrivelsen er nu rettet til efter den drøftelse der var på 

studienævnsmødet den 24.06.2024. Det betyder at der kun er 

fageksamen og der ikke længere er en opdeling i fageksamen og 

løbende prøve. Det betyder at der bliver 2,5 ECTS mere i 7- 

trinsskala bedømmelse. Det er indenfor rammen da der pt. er 120 

ECTS på 7-trinsskala. 120 er minimum.  

 

Studienævnet godkendte kursusbeskrivelsen. 

 

 



 

 

SIDE 11 AF 17  

 

8) Drøftelse og godkendelse af tidsplan for efterårets møder og 

aktiviteter vedr. ny veterinære studieordninger 

 Studienævnet godkendte tidsplan med følgende tilføjelse: 

 Følgende kurser skal behandles den 25.09.2024: 

 Veterinær anatomi og fysiologi (og den anden kursusbeskrivelse) 

 Veterinær case 1. semester 

 Veterinær case 2. semester 

 Infektion, patologi og immunologi 1 og 2 

 

Når Charlotte Bjørnvad kender dato for møde vedr. status for de 

nye studieordninger (indkaldt i vet. Skole regi), så kommer det i 

tidsplanen. 

 

Der mangler også en præcis dato for dekanats behandling januar 

2025. 

 

9) Orientering om besked til kursusansvarlige for ny vet bachelor 

 Kursusansvarlige på den nye bacheloruddanne i veterinær medicin 

har får følgende besked:  

De skal tage stilling til om de vil ændre eksamensformen for 

reeksamen, hvis der er ti eller derunder tilmeldt (frist 20.09.2024). 

De skal tage stilling til hvilken evalueringsform – dvs. om de 

ønsker dialogbaseret eller spørgeskema (frist 20.09.2024). 

Derudover er de blevet informeret om at der vil blive sat link til 

hjælpemidler, ved de kurser hvor der er ITX eksamener. 

 

 

10)  Godkendelse af aftale vedr. tilpasning af fag på 3. semester 

2009 veterinær bacheloruddannelse  

På baggrund af studienævnets kommissorie for tilpasning af fagene 

på 3. semester, har studienævnets repræsentanter (Caroline 

Pedersen og Camilla Sichlau Bruun) og kursusansvarlige for de 2 

fag Infektionsmikrobiologi (John E. Olsen) og Immunologi, almen 

patologi og patofysiologi (Henrik E. Jensen og Søren Skov) haft et 

meget konstruktivt møde, hvor mulige løsninger er blevet drøftet. 

 

Følgende tiltag, som ikke kræver ændringer i kursusbeskrivelserne, 

vil blive implementeret i kommende studieår 2024: 
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Infektionsmikrobiologi: 

1. Ved skriftlig eksamen ændres fra de nuværende 18 spørgsmål 

med åben besvarelse til en kombination af åbne spørgsmål (n=9) og 

et antal multiple choice spørgsmål med fire svarmuligheder. 

Sidstnævnte type anvendes til at afprøve viden der har karakter af 

paratviden. Multiple choice spørgsmål erstatter 9 nuværende 

spørgsmål, hver med 3 underspørgsmål, men vi tænker at 27 

multiple choice spørgsmål er i overkanten. Her er der ikke truffet 

endelig beslutning endnu. Ved semesterstart orienteres de 

studerende om hvor mange spørgsmål der vil være, og der vil være 

et eksempel på eksamenssæt med besvarelser.  

 

2. Alle tre fagområder reducerer i antallet af smitstoffer, hvor der 

stilles krav om specifik, detaljeret viden. Reduktionen er størst i 

parasitologi, men man kan genkende tallet n=107, som blev 

fremlagt på mødet. Studerende vil have adgang til disse lister fra 

starten af kursus. 

 

3. Der vises hvilket svar der er det korrekte i quizzer. 

 

Desuden vil øvelsesvejledningen i virologi blive justeret, så formål 

mv. bliver mere klart. 

 
 

Immunologi, almen patologi og patofysiologi: 

Ændringer for modultest i patofysiologi: 

1. Antal forsøg vil blive forhøjet fra de nuværende 4 til i fremtiden 

5 forsøg. 

 

2. Tiden til besvarelse vil blive forhøjet fra de nuværende 30 

minutter til i fremtiden 40 minutter. 

 

3. Der vil være fokus på, at sværhedsgraden af spørgsmålene/testen 

vil være ensartet. 

 

Desuden vil der blive arrangeret spørgetime i god tid inden 

eksamen. 

 

 

Evaluering: 

Begge kurser vil blive evalueret igen efter kursusforløb i 

efterårssemesteret 2024. 

 



 

 

SIDE 13 AF 17 Studienævnet roste det konstruktive samarbejde og det resultat man 

er nået frem til. 

 

11)  Godkendelse af eksamensplaner for kandidatuddannelsen i 

Animal Science foråret 2025  

 Eksamensplanen blev godkendt. 

 Herefter sendes planen videre til lokalefordeling for ITX-

eksamener. 

 

12)  Godkendelse af eksamensplaner for bacheloruddannelsen i 

Veterinærmedicin foråret 2025 

 Eksamensplanen blev godkendt.  

Der indføres følgende præcisering af karakter fristen for Veterinær 

anatomi og fysiologi- del 1: 

 2. forsøg: mellemugen efter blok 3 (7-11 april 2025) fristen skal 

være 06.05.2025. 

Det er også fristen for de øvrige kurser til reeksamen.  

3. forsøg: August 2025 fristen skal være 08.09.2025. 

Det er også fristen for de øvrige kurser til reeksamen i august.  

  

Herefter sendes planen videre til lokalefordeling for ITX-

eksamener. 

 

13) Godkendelse af eksamensplaner for kandidatuddannelsen i 

Veterinærmedicin foråret 2025 

Veterinary paraclinics ønsker at benytte kursusperioden og 

eksamensperioden til den løbende evaluering. Det er den samme 

model som Veterinary Imaging.  

Studienævnet godkendte dette. Kursusansvarlig skal huske at 

koordineres med Praktisk besætningsrådgivning og kødkontrol der 

har eksamen i eksamensugen om onsdagen. 

 

Herefter sendes planen videre til lokalefordeling for ITX-

eksamener. 

 

14) Godkendelse af rammeplaner for kandidatuddannelsen i 

Animal Science foråret 2025  

Rammeplanen blev godkendt. 

 

15)  Godkendelse af rammeplaner for bacheloruddannelsen i 

Veterinærmedicin foråret 2025 

Ingen ændringer. Rammeplanen blev godkendt. 
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16) Godkendelse af rammeplaner for kandidatuddannelsen i 

Veterinærmedicin foråret 2025 

Biomedicin ønsker at benytte mellemugen til undervisning. Det 

afvises da det ikke er ansøgt ved behandling af 2024/2025 

kursusbeskrivelserne. 

 

Derudover blev rammeplanen godkendt. 

 

 

17)  Orientering om dispensationsudvalgets opsamling vedr. 

studerende deltagelses deltagelse i øvelser mere end en gang 

I kursusbeskrivelserne står der fremover kun et tal i 

”kapacitetsfeltet”. Det er en administrativ beslutning. For nogle 

kurser på bachelor og kandidatuddannelsen har der tidligere stået at 

studerende ikke kan forvente at tage øvelserne igen grundet 

kapacitet. 

De kurser der før havde en tekst i feltet var: Cytologi og almen 

histologi, Veterinær anatomi og fysiologi 1, Veterinær anatomi og 

fysiologi 2 og Infektionsmikrobiologi. 

Studienævnet besluttede at dispensationsudvalget skal se på 

hvilken sætning man vil kunne indsætte og hvor i 

kursusbeskrivelsen den kan være. De studerende skal kunne tage 

den del de mangler. Derudover er der reelle 

kapacitetsbegrænsninger på visse kurser. 

 

Dispensationsudvalget: 

Hvis en øvelse er en del af en kursusattest (eller løbende prøve) og 

en studerende ikke har bestået kursusattesten, skal den studerende 

kunne tilmelde sig kurset igen og deltage ifm. et nyt 

”eksamensforsøg”. Når kursusattesten er bestået, kan den 

studerende ikke deltage igen. 

Hvis en studerende har været tilmeldt et kursus, (som f.eks. 

indeholder ikke-obligatoriske øvelser) kan den studerende ikke 

blive tilmeldt igen.  

Reglerne står her: Bachelor i veterinærmedicin - KUnet og er 

meget klare. Derfor virker det unødvendigt at skrive noget om dette 

i kursusbeskrivelserne.  

  

 Studienævnet tilsluttede sig dette og der bliver ikke sat et link ind i 

kursusbeskrivelserne, da det står på KUnet. 

 

 

 

https://kunet.ku.dk/studie/veterinaermedicin-ba/Sider/Emne.aspx?topic=Tilmelding%20til%20kurser&topicId=8543d8f5-d9b2-4b44-a084-6a6a7f519361#8543d8f5-d9b2-4b44-a084-6a6a7f519361
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18)  Fortroligt punkt 

 Ad. A.  Behandling af dispensationsansøgninger 

 Der blev drøftet en sag der fremgår af det interne referat. 

 

 Ad. B. Bemærkninger til de beslutninger dispensationsudvalget 

havde truffet 

 Der var ingen bemærkninger. 

 

19)  Meddelelser fra studieledere, uddannelsesråd mv. 

 Animal Science: 

 Optag september 2024: 

 Der er 14 studerende der starter 14. september. Deraf er 3 

studerende selvbetalere (non EU.) 

 Der er studiestarts arrangement i uge to i forlængelse af 

obligatorisk undervisning. 

 

 Veterinærmedicin: 

Optag september 2024: 

Der er optaget 175 studerende; herunder har alle på standby fået en 

plads. Det er færre end de 186, som vi plejer at optage. I fremtiden 

vil man have øge antallet af ”Standby” pladser så man kan få fyldt 

op, hvis situationen skulle opstå igen. 

 

Møde med studievejledningen om overgangsordning: 

Studieleder har haft møde med studievejledningen om 

overgangsordning til ny studieordning. Det er vigtigt at understrege 

at indholdsmæssigt er det faglige indhold ens i forhold til de gamle 

og de nye studieordninger. Hvis de studerende bliver forsinkede 

(og har udtømt studiemulighed på den gamle studieordning) skal de 

på den nye studieordning. På de opfølgende møder med de 

studerende der starter i september 2024, skal der være fokus på 

trivsel og ikke overgangsordning. 

De studerende skal ikke være bekymret for at komme bagud når de 

lige er startet. 

Der er arbejdet med at forbedre kurserne for Veterinær anatomi og 

fysiologi, Veterinær farmakologi og toksikologi samt fagene på 

3.semester for de studerende der er på den gamle studieordning. 

Dvs. den gamle studieordning er der stadig fokus på i forhold til at 

skabe god flow og trivsel. 

 

Møde med tutorer vedr. særlige forhold om 2024 årgangen: 

Studieleder har talt med tutorerne om overgangsordning mv. for de 

studerende der starter i 2024. Se ovenfor. 
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 Aarhus Universitets nyt: 

De starter 30 studerende, men der er ikke nogen kommunikation 

med KU. 

Der har været møde vedr. forsikringer hvor de to universiteter har 

deltaget sammen med DDD. 

 

 

20)  Godkendelse af flytning af studienævnsmøde fra den 10. til den 

12.  december 2024 

Det blev godkendt at flytte mødet. 

 

21)  Punkter til næste møde 

- Præsentere de skriftlige interview til kvote 2 (en time) 

Gæster: Lisbeth Ellegaard Randeris og Dennis Vendeltorp 

(september mødet gæster er inviteret). 

- Indstilling af nye navne til aftagerpaneler (september 

mødet). 

- Bæredygtighed i veterinæruddannelserne. Der skal 

igangsættes en proces med kursusansvarlige efter 

høringssvar. 

- Opsamling vedr. studimiljø undersøgelserne v for person og 

næst forperson. 

 

 

22)  Meddelelser  

Ad. A. Svar vedr. høring over bekendtgørelse om studiekrav for 

deltagelse i diagnostik og behandling af dyr og udøvelse af 

dyrlægegerning for veterinærstuderende ved Københavns 

Universitet og Aarhus Universitet (bilag) 

Ad. B. Studienævnets formandskab og studieleder har givet 

dispensation til at man på familiedyrsdifferentieringen efteråret 

2024 blok 1 og 2 kan benytte kalenderuge 4 til undervisning. 

Kalenderuge 1 uge 1 indeholder i 2025 kun torsdag og fredag og 

derfor kan den ikke benyttes til undervisning. Normalt afsluttes 

kurset i kalender uge 3, men der gives nu dispensation til at det kan 

afsluttes i kalender uge 4. 

Der er ikke nogen studerende der skal bruge resultatet af kurset til 

at komme videre på uddannelsen, så derfor har den ekstra uge ikke 

nogen konsekvenser for det videre studieforløb. 

Ad. C. Høring af NY VET studieordninger er udsendt. Materialet 

er i Absalon grupperum 
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23)  EVT.   

 Ingen punkter. 

 

Mødet sluttede ca. 16.10 


	Dagsorden:
	1. Dagsorden for mødet ca. kl. 13:00

